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Vänstern i Partille är en del av 
skriftserien Folkviljan.Vänstern 

i Partille

vansterpartiet.se/ 
blimedlem

Partille kan 
bättre!
Trots att Partille är en rik 
kommun lyckas man inte ge 
medborgarna en god service. 
Låg skatt går hand i hand 
med låga ambitioner.  
I valet i september finns en 
chans att ändra på det. 

Stoppa  
marknads
vården
Det som har störst behov får 
vårt först. Så brukar det i alla 
fall fungera. Men när vård 
upphandlas och privatiseras 
går friska patienter före de 
sjuka. Vänsterpartiet i Västra 
Götaland arbetar nu för att 
stoppa marknadsvården.

Central puff
Text.
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Hyllan här Text
Här finns vi.
Hör av dig!

Vänsterpartiet 
Partille
Galoppvägen 13 B
433 33 Partille

John Edström
30 år, kommunikationsstrateg

– Första gången jag besökte 
Göteborg på 1 maj och 

insåg att det var flera 
tusen som gick i  
Vänsterpartiets 
demonstrationståg. 
När så många män

niskor tågar tillsammans 
känner man verkligen 

kraften i vår rörelse!

Ia Björdén  
41 år, terminalarbetare Citymail

– När jag var fanbärare för 
mitt fackförbund Seko 

på 1 maj för några år 
sedan. Det var en 
fantastisk upplevelse 
som gav, kamplust, 
hopp och tro på att det 

gemensamma fackliga 
arbetet och vikten av 

våra kollektivavtal. 

Elin Rutqvist 
38 år, sjuksköterska

– Ett fint demonstrations
minne är från internatio

nella kvinnodagen då 
vi var en stor demon
stration som tågade 
förbi sjukhuset där jag 
jobbade. Jag kunde 

se mina kollegor vinka 
genom fönstret och göra 

tummen upp.

Ellinor Silverberg 
32 år, fotograf

– En favorit är demonstra
tionen ”Backa barnmor

skorna” i Göteborg. 
Viktigt, inte bara för 
kvinnor, med en bättre 
förlossningsvård. Det 
var många fina talare 

och en härlig stämning 
och gemenskap!

FRÅGA 4
Första maj, arbetar rörelsens  
hög tidsdag, är en dag när många  
är ute och demonstrerar.

Vilket är ditt bästa  
demonstrations-
minne?

● Det tydligaste tecknet på pengabristen som 
drabbar oss alla är underhållet av vägar och trottoa
rer under vinterhalvåret. Så här års är vägarna fulla 
av potthål. De gånger det har varit snö och minus
grader i vinter har den undermåliga skottningen 
gjort det trafikfarligt för bilister och livsfarligt 
för äldre att vara ut i det hala väglaget. Jag cyklar 
flera gånger i veckan till jobbet på Bergsjöskolan 
i Göteborg. Två gånger har jag ramlat den här 
vintern. Bägge gångerna i Partille.

Pandemin är nu över men när när smittsprid
ningen och dödstalen var som högst på äldrebo
enden i Sverige så beslutade Partille kommun att 
göra en omorganisation på Kullegårdens äldre
boende. Det var det enda äldreboendet som vid den 
tiden inte hade någon personal eller brukare som 
var smittad. Personalen protesterade och skydds
ombudet ville stoppa förändringen i verksam
heten och hänvisade till smittorisken. Skälet som 
förvaltningsledningen framförde var ekonomiskt. 
Istället för att öka resurserna på de andra enheterna 
skulle det sparas på Kullegården. Bara dagar efter 
omorganisationen blev de boende smittade på 
Kullegården. 

Förskolan och skolan har under alla år med  
alliansstyre i kommunen varit kraftigt underfinan
sierad. Det innebär att alla elever i Partille inte 

får det stöd som de har rätt till enligt skollagen. 
I dagens samhälle är det livsavgörande att få 
godkända betyg i grundskolan. När en människa 
inte kan ta sig in i samhället och bidra till det 
gemensamma är det en katastrof för individen och 
samhället. Det kortsiktiga tänkandet från kommu
nens sida, att spara på förskola och skola, ger på 
lång sikt höga samhällskostnader.

Allt detta är möjligt att förändra om vi tillsam
mans bestämmer oss för att bygga Partille starkt 
igen. Våra gemensamma resurser kan rädda liv om 
vi vill. I september är det val. Då kan du som är  
18 år eller äldre och bor i Partille rösta för en 
annan väg i kommunen. En väg som skapar trygg
het, framtidstro och livsglädje.

Linus Johansson
Vänsterpartiet Partille

Partille kommun är en rik kommun sett till invånarna och den  
skattekraft som vi tillsammans representerar. Trots detta framstår 
Partille som fattigt när den kommunala verksamheten inte kan ge  
medborgarna den service som kan förväntas. Det beror på att den 
kommunala skatten är så låg att pengarna inte räcker till. Vad får det 
för konsekvenser för oss som lever i Partille? 

LEDARE

Låg skatt och låga ambitioner.   
Partille kan bättre!

Trafikfara. ”När det är vinterunderlag i Partille är det barmark i Göteborg. Det är som två olika årstider i kom
munerna. Skillnaden i skatt mellan kommunerna gör skillnad på liv och dö i trafiken”, skriver Linus Johansson.
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Hemsida:
partille.vansterpartiet.se

E-post:
vansterpartietpartille@gmail.com

Facebook:
Vänsterpartiet Partille

Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem 
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Att regionerna som 
huvudansvariga 

inte anställer 
fler under
sköterskor, 
sjuksköterskor 
och annan 
vårdpersonal.

 – Personalen 
måste få bättre 

förutsättningar. Idag 
tvingas de att slita hårt, att slita ut sig. 
Mer pengar för att anställa fler är vad 
som krävs. 
 – Konjunkturinstitutet bedömer att för 
att hålla den standard vi har idag krävs 
ytterligare 16 miljarder i statsbidrag 

Bis et aut ad et maio occusae cuptasp idunt. 
Oluptassed moluptis eos nam facepernatum 
sus, quiam, comnim est veliquis ad quas videm
quam etur millia nus acerferovit enitius earum 
aut quisquam ipsa. omnim est veliquis ad quas 

videmquam etur millia nus acerferovit uas 
videmq. Pe rem arciatas doluptatur?
 Sam, et. Sam iusa qui dollest, simporem et. 
omnim est veliquis ad quas videmquam etur 
millia nus acerferovit uas videmq.

3 miljonerHyllan här Bis et aut ad et maio occusae cuptasp idunt. 
Oluptassed moluptis eos nam facepernatum 
sus, quiam, comnim est veliquis ad quas videm
quam etur millia nus acerferovit enitius earum 
aut quisquam ipsa. omnim est veliquis ad quas 

videmquam etur millia nus acerferovit uas 
videmq. Pe rem arciatas doluptatur?
 Sam, et. Sam iusa qui dollest, simporem et. 
omnim est veliquis ad quas videmquam etur 
millia nus acerferovit uas videmq.

 

Politiken måste 
kliva in 
Tillsammans bygger vi framti-
den. Alla vi som lever våra liv 
här. Sverige är ett rikt land där 
alla borde kunna ha möjlighet 
att utveckla sina drömmar och 
förhoppningar. Men så är det 
inte idag.

Vi är många som upplevt att delar 
av tryggheten försvunnit, att 
gemenskapen slagits sönder.

Politiken har flytt ansvar. I sko
lorna behandlas elever och lärare 
som siffror, där billigast vinner. 
Du som blir sjuk måste oroa dig, 
inte enbart över din hälsa, utan 
också över hur möjligheterna till 
sjukvård ser ut och om läkarinty
get kommer godkännas. 

Politiken har ett ansvar. Inte att 
lägga sig i sådant som fungerar, 
utan att lösa de saker som bara 
kan bli riktigt bra när vi gör det 
gemensamt. Det är ingen naturlag 
som säger att pensionerna ska vara 
låga. Att det finns fattigpensio
närer i Sverige beror på politiska 
beslut. Som går att förändra. 

Sverige skulle kunna vara 
världens mest jämlika och trygga 
land, där vi tar hand om varandra, 
och där alla, oavsett vem du är, 
har rätt till ett gott liv, med frihet 
att utvecklas och trygghet när du 
blir gammal eller sjuk. Det är hög 
tid för förändring. Vänsterpartiet 
satte ner foten kring marknadshy
ror för att gränsen var nådd. Ska 
vi alla haen framtid som vi kan tro 
på, så är det vi som ska leda den 
politiska förändringen. Vi lägger 
vår energi på konkreta politiska 
reformer för att återuppbygga 
och utveckla de trygghetssystem 
som rivits ner, en kraftfull grön 
omställning med jobb och välfärd 
i hela landet. 

När andra partier säger sig vilja 
vända på varje sten. Ja då har 
Vänsterpartiet redan politiken för 
framtiden. Vi lovar inte allt, men 
vi håller det vi lovar och vi ger 
inte bort våra mandat gratis.

  Jessica Wetterling
Riksdagsledamot Vänsterpartiet
Västra Götalands västra valkrets

● De borgerligas politik bygger på att 
föra över mer och mer vård till privat 
regi. De långa vårdköerna efter pande
min, 110 000 invånare i Västra Götaland 
står i vårdkö just nu, har använts som 
motiv för att göra allt större privata 
upphandlingar. Av statsbidragen för upp
skjuten vård under pandemin har nästan 
allt gått till ökade upphandlingar. Detta 
har kombinerats med nedskärningar på 
regionens sjukhus.

– Nedskärningar leder till sämre arbets
miljö som leder till personal som flyr och 
inställd vård. Sjukhusens misslyckande 
används som motivering för ännu mer 
upphandlingar. Trots ekonomiska över
skott i regionen uteblir nödvändiga sats
ningar år efter år, säger Carina Örgård, 
regionråd i opposition för Vänsterpartiet i 
Västra Götaland. 

– Arbetsmiljön i våra egna verksamhe
ter tillåts fortsätta på nivåer där perso
nalen ger upp och vårdköerna skylls på 
pandemin.

Privata vårdförsäkringar 
bryter mot lagen om  
jämlik vård
De privata vårdgivarna och försäkrings
bolagen får avtal med regionen att driva 
vårdcentraler, och använder dessa avtal 
för att samtidigt kunna erbjuda vård till 
försäkringspatienter. Idag har nästan 800 
000 svenskar en privat sjukvårdsförsäk
ring. Denna grupp utmärker sig genom 
att de är friskare än genomsnittet, många 
är höginkomsttagare och betydligt fler är 
män. Har du en underliggande sjukdom 
kan du däremot inte teckna en privat sjuk

Enligt svenskarna är hälso- och sjukvården den viktigaste politiska 
frågan. De flesta vill att vården ska prioriteras efter hur sjuk du är 
och ingenting annat. ”Försäkringsbolagen vill göra vinst på billiga och 
friska patienter. Regionen kan inte bidra till att de får vård före  
sjukare patienter”, säger Carina Örgård (V), regionråd i opposition.

Privata sjukvårdsförsäkringar låter 
friska patienter gå före sjuka

försäkring. Försäkringsbolagen vill ha 
billiga och friska patienter för att kunna 
göra vinst.

I Hälso och sjukvårdslagen står det att 
”den som har det största behovet av hälso 
och sjukvård ska ges företräde till vården.”

 – Västra Götalandsregionen har ett 
ansvar att inte bidra till att friska patienter 
får tränga sig före. Lagen om vårdga
rantin ger alla rätt att få vård inom tre 
månader, men väntetiderna just nu är 
ännu längre. Med privat försäkring kan 
du dock få vård inom två veckor. Det är 
en ovärdig prioritering som bryter mot 
lagen, säger Carina Örgård (V).

Myndigheten för vårdanalys har kon
staterat att sjukvårdsförsäkringar bidrar 

till en mer ojämlik vård när de som har 
sjukvårdsförsäkring får vård snabbare. 
Västra Götaland har dessutom brist på 
vårdpersonal på regionens sjukhus. Viktig 
personal som nu vårdar försäkringspa
tienter skulle bättre behövas i regionens 
verksamheter.

Stoppa privatiseringarna
En lösning är att få stopp på upphandling
arna. De senaste åren av blågrönt styre 
har inneburit en kraftig ökning av den 
privata vården.

Vänsterpartiet lade ett förslag i höstas i 
Västra Götalandsregionen om att förbjuda 
dubbelpraktik. Då kan privata vårdgivare 
som har avtal med Västra Götalandsregi
onen inte samtidigt ha avtal med försäk
ringsbolag.

– Vänsterpartiets politik är att få stopp 
på finansieringskrisen och personalkrisen 
på våra egna sjukhus. Om vi satsar kan 
vi minska beroendet både av upphandlad 
vård och bemanningsföretag. Pengar som 
idag går till aktieutdelningar kan med vår 
budget användas till löner, patientbesök 
och operationer, säger Carina Örgård (V). 

– Vi kan i Västra Götalandsregionen 
inte förbjuda de privata sjukvårdsför
säkringarna. Men vi kan göra allt vi kan 
för att inte låta marknadsvården förstöra 
regionens sjukvård.

I januari 2022 tillsatte regeringen en 
utredning om dubbelpraktik, som ska 
vara klar i sommar. De borgerliga och SD 
kommer troligtvis att avslå den. Därför är 
det viktigt med rätt regering nästa val.

Text: Niklas Theodorsson

Med 110 000 invånare i  
vårdköer måste vi stoppa 
nedskärningarna och istället 
satsa på våra verksamheter, 
säger Carina Örgård (V),  
regionråd i opposition.

Ett uppror som sätter 
press på politiken

Ovanför rubriken får gärna finnas en dårrad som förklarar eller sammanfattar

  ● – Att dräneringen av personal och  
pengar bara fortsätter. 
 – Och pandemin såklart, som ju så 
tydligt visar bristen på resurser och på 
vårdens ojämlikhet.

Vårdkrisen handlar egentligen bara 
om personalbrist, menar Karin Rågsjö. 

FOTOGRAF: AGNES STUBER 

2022. Då är det konstigt att regeringen i 
budgetpropositionen endast skjuter till 3 
miljarder kronor i generella statsbidrag.
 – Dessutom är det en ojämlik vård vi 
har. De som har råd kan via sina sjuk
vårdsförsäkringar köpa sig före i vårdkö
erna.

Valrörelsen som nu drar igång tror 
Karin kommer att handla mycket om vård 
och omsorg.
 – Valresultatet avgör om vården får 
bättre förutsättningar eller om dräne
ringen fortsätter.
 – Tyvärr finns det inget hos övriga 
partier som tyder på att det ska bli bättre, 
menar Karin Rågsjö. Det är många ord 

men inte mycket som ger resultat.
– Det är dags för en nationell satsning. 
Och det kan vi bara få genom en rödgrön 
regering där vi ingår.

Karin är noga med att påpeka att det 
inte handlar om att ta bort regionernas 
och kommunernas ansvar för vård och 
omsorg. Istället krävs nationell styrning, 
att riksdag och regering ger rätt förutsätt
ningar. 
 – Jämlik styrning av resurserna så att 
alla kan få bra vård. Får du cancer ska du 
få den vård och behandling som är den 
bästa oavsett var du bor. 

Mats Billberg Johansson

Personalbrist ligger bakom krisen

● Det säger undersköterskan Marie 
Wiberg i Västerås som tillsammans med 
Jenny Klingstam var den som tog initiativ 
till undersköterskeupproret påsken 2019. 
Sedan kom pandemin och drog två tjocka 
streck under deras krav på ett äldre
omsorgslyft.
 Valåret 2022 är det upp till bevis.
 – Vi tänker oss intervjuer på Facebook, 
inspelade eller i direktvisning, där partile
darna får chansen att verkligen tala ut om 
sin syn på äldreomsorgen, säger Marie 
Wiberg.

Delade turer
Samtidigt får undersköterskorna en 
möjlighet att beskriva sin vardagliga 
verklighet.
 – Jag är inte säker på att samtliga vet 
hur den ser ut.
 Som hur det känns att arbeta delade 

turer eller att tvingas följa ett så kallat 
hälsoschema. Då arbetsdagen delas upp i 
olika skift, med långa mellanrum.
 – Det blir såklart billigare för kommu
nen att bara anställa en fast det behövs 
två. Men för oss undersköterskor får de 

katastrofala följder för vår hälsa, framhål
ler Marie Wiberg.

Bortdribblade
Eller hur det känns att få en avtalad 
förkortning av arbetstiden bortdribblad. 
Nattarbetande undersköterskor fick sin 
arbetstid sänkt från 36,2 till 34,2 timmar 
i senaste avtalsrörelsen. Hälsoschemat, 
däremot, blandar natt och dagtjänstgö
ring. Och därmed försvinner den avtalade 
arbetstidsförkortningen. 
 – Politiken måste inse att bemanning 
och arbetstider – liksom fasta tjänster och 
fria arbetskläder – är oerhört viktiga frå
gor för oss undersköterskor, säger Wiberg.
 Om hon får chansen kommer hon 
också att fråga partiledarna om det stat
liga stödet i pandemins spår.

25 400 medlemmar
– Vi vet att pengarna betalats ut till kom
munerna, men var tog de vägen? 
 Publiken finns. I skrivande stund är 
25 400 personer anslutna till underskö
terskeupprorets Facebookgrupp, och fler 
lär ansluta när valet närmar sig. Marie 
Wiberg hoppas att hon kan bidra till att 
bryta tystnadskulturen i kåren.
 – Folk tror att de drabbas av repressa
lier om de yttrar sig kritiskt. Själv har jag 
aldrig märkt det. Tvärtom: vi måste höras 
för att bli trodda på allvar!

Per Längby

I Västerås betalar arbetsgivaren för 
arbetstunika och byxor. Marie Wiberg 
anser att det är ett av många krav som alla 
undersköterskor och barnskötare borde få 
tillgodosett.
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En bristfällig omsorg ledde  
till att de äldre drabbades  
onödigt hårt när pandemin 
slog till för två år sedan. Det 
slog Coronakommissionen 
fast senare. Samtliga partile-
dare lovade bot och bättring.
 Nu bjuder Undersköter-
skeupproret in dem till inter-
vjuer.

Varför gick du med i Ung  
Vänster? 
För att jag vill ta ställning och 
göra skillnad. Jag gick med i 
Ung Vänster för jag har sett de 
orättvisor människor utsätts 
för i vår värld, och för mig känns 
Vänsterpartiet som den rätta 
vägen för att arbeta mot dessa 
orättvisor. 

Vilka frågor jobbar ni med/
tycker ni är viktiga? 
Ung Vänster, likt Vänster 
partiet, kämpar för en femi
nistisk och socialistisk sam
hällsutveckling, rättvisa och 
solidaritet. Våra viktiga frågor 
berör främst unga och i och 
med det, skolan. Vi vill bland 
annat avskaffa betyg och göra 
skolan läxfri för att värna om 
ungas psykiska hälsa. Utöver 
det vill vi att skolor ska lära ut 
feministisk självförsvar och 
införa gratis mensskydd. 

Hur kan man få kontakt  
med er?
Man kan få kontakt med oss 
via våra sociala medier. Vår 
Instagram är @ungvansterorn
skoldsvik och Facebook ”Ung 
Vänster Örnsköldsvik”. ■

Hallå där
Annabel Lundgren

Artikel:

Rubrik: Popular Black.

Ingress: Libre Franklin Bold

Brödtext: Times

Mellanrubrik: Popular Bold

Här har ingressen mindre 

teckenstorlek och är i en 

spalt.

I mittenspalten placeras 

bild/citat/faktarutor el dyl.

Hallå där: 

Namn i Popular Black.

Intervju i Libre Franklin.

Svart fyrkant: 

Används för att avsluta 

de artiklar som ej har en 

skribent.

Skiljelinjer mellan 

artiklar: 

Flytta ej, placeringen är 

fast. Får inte innehållet 

plats bör texter kortas 

eller bilder tas bort.

Liten artikel: 

Rubrik: Popular Bold, i rött 

eller svart.

Ingress: Libre Franklin 

Bold. Här har ingressen 

mindre teckenstorlek och 

är i en spalt.

 
Brödtext: Times

Karin Rågsjö har varit  
hälsopolitisk talesperson 
för Vänsterpartiet i åtta år. 
På frågan vad hon upplevt 
som värst under de åren 
kommer svaret snabbt.

Dubbelpraktik
Idag kan en privat vårdgivare som har avtal 
med regionen (vårdcentral eller annan 
privat vårdgivare) också ta emot patienter 
med privat sjukvårdsförsäkring. Avtalet 
med regionen gör att de har sin kostnad 
betald för lokaler, utrustning och personal. 
De kan då erbjuda lägre kostnad och få en 
hög vinstmarginal på försäkringsbolagens 
patienter. Stoppas detta tvingas privata 
vårdgivare att välja mellan region och 
försäkringsbolag. Så kan vi begränsa både 
upphandlad vård och privata sjukvårds
försäkringar.

KRÖNIKA




